
Dank u wel voorzitter, 
 
De eerste voorjaarsnota van dit college. Het verhaal van dit college begon als een sprookje. Een 
akkoord waar de coalitiepartijen lyrisch over waren en er was een link begrotingsoverschot. De 
coalitie geeft graag geld uit, dat zagen we bij de begroting. Beleidskeuzes die gemaakt worden 
hebben sympathieke intenties maar kosten in de praktijk klauwen met geld! Je vraagt je af of al die 
uitgaven wel noodzakelijk zijn. Dat zie je terug in het grondbeleid, het woningbeleid, het 
armoedebeleid, het subsidiebeleid en het beheer van het begrotingsoverschot. Goede intenties, 
maar verkeerde keuzes die veel geld kosten. Zowel op de korte als lange termijn. 
 
Neem het woningbeleid waar de coalitie vasthoudt aan het onhaalbare droombeeld om 
spotgoedkope woningen te bouwen, met als gevolg dat onze reserves op grond opdrogen en we 
zelfs vanuit de algemene reserve mogen bijspringen. Er wordt gedroomd over een derde brug 
terwijl de oudste straks misschien met onvoldoende middelen moet worden vervangen. Met de 
Zutphense Zetjes wil men de inwoners zelf laten kiezen aan welk goed initiatief geld wordt gegeven. 
Prachtig, maar eromheen worden abricampagnes, websites, boekjes en toversta jes bedacht die veel 
geld kosten en waarvan je je afvraagt wat het bijdraagt. Voor welke magie heeft dat toversta je 
gezorgd, anders dan het wegtoveren van gemeenschapsgeld? 
 
En in die heisa van linkse hobby’s en miljoenen die ons om de oren vliegen voelen de ondernemers 
dat zij vergeten worden. Je ziet berichten over ondernemers die zich onveilig voelen omdat alweer 
een ruit is ingegooid en spullen zijn meegenomen. Of ze hebben kritiek op het vergunningenbeleid 
en de dienstbaarheid van de gemeente. Vandaar, voorzitter, dat de VVD Zutphen-Warnsveld vandaag 
het Ondernemersmeldpunt lanceert. Een meldpunt waar de ondernemers terecht kunnen met hun 
zorgen, problemen en wat ze van ons verwachten. Met die input gaat de VVD ideeën aandragen bij 
de programmabegroting in het najaar. Want onze ondernemers zijn onmisbaar, en de VVD staat wel 
voor hen klaar! 
 
Voorzitter, de keuzes laten in de Voorjaarsnota een tekenend beeld zien. Weer wordt er met 
miljoenen gesmeten. Het houdt maar niet op. En tot overmaat van ramp wordt het college steeds 
gered door de extra uitkeringen die uit den Haag komen. Op die uitkeringen valt geen pijl op de 
trekker. Hoelang gaat dit smijten met miljoenen dus nog goed? Smijten met geld wat niet 
bekritiseerd mag worden, dat zien we rondom de scenario’s van de hondenbelasting. Voor het 
verlagen van de lastendruk kijkt het college louter naar sigaren uit eigen doos in plaats van de eigen 
uitgaven kritisch onder de loep te nemen. De hardwerkende Jan Modaal die telkens de portemonnee 
mag trekken maar nooit iets krijgt, we zien het telkens weer. 
 
De drang tot uitgeven voor de eigen stokpaardjes van deze coalitie draait onze sterke inanciële 
positie uiteindelijk de nek om. Goed dat het college de algemene reserve deze jaren aanvult, want 
we gaan het nodig hebben. Alleen al om de verliezen van de verschillende projecten op te vangen. 
En dan lezen we in de krant citaten over de wethouder die als een draak de schatkist bewaakt. 
Voorzitter, in geen van de verhalen over ridders en draken die ik las in mijn jeugd laat de draak toe 
dat er een paar miljoen uit de schatkist wordt meegenomen voor de aanleg van een warmtenet of 
het goedkoop verkopen van dure grond. En dit alles geeft vragen. Komt dit college terug op eerdere 
ambities en uitgaven? Of krijgen een volgende raad en volgend college de ronduit ondankbare taak 
om het rupsje-nooit-genoeg-beleid van deze coalitie te repareren? Of nog erger, mogen de inwoners 
straks lappen door een stijging van hun OZB? Iets waar al voorzichtig op gehint wordt.  
 
Voorzitter, ik rond af. De komende jaren moet het geld goed en effectief besteed worden. Door het 
aanpakken van de lastendruk. Voldoende reserveren voor de oude IJsselbrug. Investeren in 
ondernemend Zutphen en Warnsveld en het vergroten van de werkgelegenheid. Maak werk van het 
versterken van veiligheid en pak het vergunningencircus aan. Dat zijn de keuzes die we nodig 
hebben, voorzitter, dat is waar de VVD voor staat.  
 


